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واعظ آشتیانی: ابتدا باید نمایندگان مجلس استیضاح شوند
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حسینی معاون پارلمانی رئیس جمهور:

دولت لایحه ای برای تفکیک وزارت راه 
و شهرسازی ندارد

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

در بودجه ۱۴۰۱ تکالیف خارج از توان، 
بر گردن دولت گذاشته شد

»مرگ بر آمریکا« 

استعفا نداده ام 

بدهی گازی عراق به ایران 

مهاجرت کادر درمان

حادثه شاهچراغ

موشک هایپرسونیک 

حساب بانکی غیرمجاز 

شرکت مخابرات محکوم شد

شاسی بلند داخلی 

هشدار ایلان ماسک 

اخبار ویژه ...

ســید احمد علم الهدی، عضو مجلس خبرگان رهبــری با بیان اینکه 
اندیشه انقلاب اسلامی، شعار »مرگ بر آمریکا« را از ایران فراتر برده است، 
تصریح کرد: آن زمان که انقلاب پیروز شــد، فقط در ایران اســلامی بود که 
»مرگ بر آمریکا« می گفتند، اما امروز این شــعار از سرزمین های منطقه هم 
فراتر رفته و حتی ملت آمریکا هم این شعار را سر می دهند. وی تأکید کرد: 
بر این اساس آن ها به این نتیجه رسیدند که یک جنگ ترکیبی به راه بیندازند 

و همزمان رسانه ای و میدانی، با انقلاب اسلامی وارد جنگ شوند. 

در پی انتشــار شــایعه ای در فضای مجازی مبنی بر اعلام کناره گیری 
معین الدین ســعیدی، نماینده مردم چابهار از نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی، وی با رد این موضوع تاکید کرد: انگیزه من برای دفاع از حق مردم 
به ویژه مردم حوزه انتخابیه نه تنها کم نشــده، بلکه بیشــتر هم شده است. 
معین الدین سعیدی با رد شایعه استعفای خود از نمایندگی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کــرد: من از تمام ظرفیت های قانونــی در حوزه نمایندگی 
مجلس تلاش می کنم در راســتای استیفای حقوق مردم به ویژه مردم حوزه 
انتخابیه گام بردارم و انگیزه من برای دفاع از حق مردم، نه تنها کم نشده بلکه 
بیشتر هم شده است. ویدیویی که در فضای مجازی منتشر شده، بخش هایی 
از یک ســخنرانی انتخاباتی من در زمان تبلیغات انتخابات مجلس است و 

ارتباطی به اتفاقات اخیر ندارد و من بنایی برای استعفا ندارم. 

وزارت بــرق عراق از مذاکره با ترکمنســتان برای واردات گاز از این 
کشور خبر داد و گفت: عراق همه بدهی های خود بابت واردات گاز از ایران 
را پرداخت کرده است. احمد موسی، سخنگوی وزارت برق عراق گفت که 
وزارت برق عراق، انتقالی کیفی در تولید داشته و آن را به ۲۴ هزار مگاوات 
رســانده است. وی با اشاره به اینکه این وزارتخانه به طرحی برای سوخت 
نیاز دارد، گفت که نیاز عراق به برق به ۷۰ میلیون متر مکعب گاز می رسد. 
موســی افزود که وزارت برق در جهت متنوع ســازی منابع انرژی حرکت 
می کند و ۴ قرارداد برای تولید ۷ هزار و ۵۰۰ مگاوات انرژی خورشــیدی 
امضا کرده اســت. ســخنگوی وزارت برق عراق تاکید کرد که محمد شیاع 
السودانی، نخست وزیر عراق اولویت ویژه ای به پرونده برق می دهد. وی 
با اشــاره به اینکه عراق همه بدهی هــای خود بابت واردات گاز از ایران را 
پرداخت کرده اســت، گفت که مذاکراتی با ترکمنســتان برای واردات گاز 

وجود دارد.

ظرف یک  ســال گذشــته ۱۶۰ متخصص قلب مهاجرت کرده اند. در 
همیــن مدت ۳۰ هزار تــن از اعضای کادر درمان از دانشــکده های علوم 
پزشــکی درخواست »نداشتنِ سوءپیشینه« داشــته اند که مقصدشان عمان 
بوده اســت؛ همچنین ظرف چهار ســال گذشته ۱۶ هزار پزشک عمومی از 

کشور مهاجرت کرده اند.

محمدصادق باطنی مدیر شــبکه کودک بابــت پخش گزارش حادثه 
تروریســتی شاهچراغ)ع( از این شبکه، عذرخواهی کرد و درباره جزییات 
ماجرا به ارائه توضیحاتی پرداخت و نوشت: گزارش ناپخته ای که از شیراز 
پخش شد، فاصله عمیقی با نیت و طراحی انجام شده داشت و با وجود اینکه 
در کانال نهال )و نه کانال پویا( پخش شــده بود، حاوی واژه های نامناسبی 

برای کودکان بود که موجبات نگرانی برخی از خانواده ها را فراهم آورد.

فرمانــده نیــروی هوافضای ســپاه از رونمایی موشــک بالســتیک 
هایپرســونیک ایــن نیرو در آینده خبــر داد. ســردار امیرعلی حاجی زاده 
فرمانده نیروی هوافضای ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی درباره موشک 
هایپرسونیک این نیرو که خبر آن اعلام شد، اظهار داشت: آزمایش های این 

موشک انجام شده است.

محمدکاظم انبارلوئی کارشــناس اقتصادی گفت: در صورت تعلل در 
اجرای حســاب واحد خزانه، مجلس باید نقش نظارتی خود را اعمال کند 
که بخشــی از اعمال نظارت مجلس در نهاد مستقلی به نام دیوان محاسبات 
صورت می گیرد. طبق گزارش تفریغ بودجه ۱۴۰۰ همچنان ۳۵۸ دســتگاه 
اجرایی از جمله دانشــگاه های علوم پزشــکی و شرکت های نفتی خارج از 
بانک مرکزی حساب فرعی داشته که این تخلف است و باید به آن رسیدگی 
شود؛ حساب واحد خزانه مشخص است و هیچ دستگاهی حق ندارد خارج 
از خزانه حســابی باز کند؛ لذا ورود بانک های خصوصی و بانک هایی غیر 
از بانک مرکزی در مســائل مربوط به حســاب و کتاب دستگاه های دولتی، 

تخلف آشکاری است.

پیرو وصول شــکایت برخی از مشــترکین در خصوص اجرا نشــدن 
مفاد مصوبه ۵۰۹ شورای رقابت در ۱۰ مهر ۱۴۰۱، موضوع در جلسه ۵۱۹ 
شــورای رقابت مطرح و رســیدگی شد؛ بنابراین، شــورای رقابت رای بر 
محکومیت شرکت مخابرات ایران به دلیل ارتکاب رویه ضد رقابتی صادر 
کرد. گفتنی است موضوع جلسه ۵۰۹ شورای رقابت مبنی بر توقف اجرای 
مصوبه ۴۶۶ مورخ ۱۰ خرداد ۱۴۰۰ از سوی شرکت مخابرات ایران و اقدام 
به درج مبالغ اضافی در قبوض تلفن ثابت و اخذ آن از مشــترکین بود. در 
ماده ۳ مصوبه جلســه ۴۶۶ شــورای رقابت با موضوع "دستورالعمل نحوه 
تنظیم هزینه ماهیانه تلفن ثابت" شرکت مخابرات ایران موظف شده بود با 
استقرار نظام حسابداری بهای تمام شده، نظام خود را به نحوی اصلاح کند 
که هزینه تمام شــده هر یک از خدمات این شرکت مجزا و دقیق محاسبه و 

در صورت های مالی حسابرسی شده این شرکت درج شود.

مدیر کل دفتر صنایع خودرویی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
خودروســازان در حال طراحی بن سازه خودرو اقتصادی هستند که روی 
این بن سازه، محصول شاسی بلند تولید و سال آینده رونمایی خواهد شد.

بلومبــرگ نیوز گــزارش کرد مالک جدید توییتر در نخســتین دیدار 
گروهی با کارمندان توییتر، اظهار کرد: نمی تواند ورشکستگی این شرکت 
را منتفی بداند. طبق گزارش وب ســایت اینفورمیشن، وی هشدار داد این 
شــرکت سال آینده میلیاردها دلار از دســت خواهد داد. ماسک افزود: در 
ایمیلی به کارمندان دورکار اعلام شــده بــود دیگر اجازه دورکاری ندارند 
و انتظار می رود ۴۰ ســاعت در هفته در محل کار حاضر شــوند. ســه منبع 
آگاه به رویترز گفتند: ماســک در ایمیلی به کارمندان توییتر هشدار داد، اگر 
این شــرکت نتواند درآمد اشــتراک را برای جبران کاهش درآمد تبلیغاتی 
افزایش دهد، قادر نخواهد بود در رکود اقتصادی که در حال وقوع اســت، 

دوام بیاورد.

سرویسسیاسی- امیررضا واعظ آتشیانی فعال 
سیاسی اصولگرا ، در پاسخ به این سوال که با توجه به 
آنکه مردم مطالباتی درباره موضوعات مختلف دارند، 
تحلیل شما از اعتراضات امروز مردم چیست، گفت: 
این اعتراضات خلط موضوع شده و به اغتشاش تغییر 
یافت. در این اغتشــاش، آمریکایی ها، اسرائیلی ها و 
اروپایی ها همه حیثیت و اعتبارشان را به میدان آوردند. 
در حقیقت به دنبال کودتای رسانه ای در دنیا بودند اما 

چیزی از این حرکت بیرون نیامد.
وی افــزود: مطالبه مردم بحــث به حقی بوده و 
ســرجای خود محفوظ است. طبیعتا در تمام جوامع 
مطالبــات وجود دارد و در هیچ جامعه ای نیســت که 
مطالباتی وجود نداشــته باشد. همه جوامع با ادبیات 
خاص خودشــان مطالبات را پیگیری می کنند و اگر 
وضــع موجود را صرفا مطالبه گری بدانیم بی انصافی 
است چرا که بیشتر به اغتشاش شباهت دارد تا مطالبه 
گری. لذا بحث اغتشاشــات جدا و مطالبه گری بحث 
دیگری دارد. ترور، کشــتار، تخریب، کشته ســازی 
مطالبه گری نیست. معلوم است که دشمنان نظام یک 
سناریویی را تحت پوشش مطالبه آوردند سپس تبدیل 
به اغتشــاش کردند و همین موضوع باعث می شود تا 

مطالبات مردم مغفول واقع شود.
واعظ آشــتیانی در ادامه گفت: دشمنان به ضرر 
مردم کار کردند. اگر می خواســتند بــرای مردم کار 
کنند، هیچگاه به این باور نمی رسیدند که ۲۰۰ رسانه 
تصویری، صوتی و مکتوب فارسی زبان در دنیا برای 
مردم طراحی کنند. به همین دلیل آنان دشــمن مردم و 
ایران هســتند و دنبال آزادی نیستند. اگر آزادی دارند 
بگویند خودشــان چه مدل آزادی دارند. در حقیقت 
آزادی به اسم قانون است اما حبس مردم در جامعه ای 
است که با اقتصاد لیبرالیسم، همه مردم به جز ثروتمندان 
به سیســتم بانکی بدهکار خواهند بود و شب تا صبح 

باید جان بکنند.
وی تصریح کرد: نظر من این اســت که اگر در 
هرجایی اتفاق خوبی می افتد نشان دهنده یک تصمیم 
منطقی، کارشناسی و منصفانه با توجه به منابع موجود 
در کشور است اما هرجا که نقص داریم نشان می دهد 
که ما افراد درستی را در سر جایشان قرار نداده ایم. یکی 
از اشکالات اساسی ما همواره در تمام دولت ها این بوده 
که برخی در جای خودشــان ننشستند و این موضوع 
صدمات جبران ناپذیری به نظام و انقلاب وارد کرده و 
کشور را به سمتی برده که عدالت درست محقق نشود.

واعظ آشتیانی افزود: در قانون اساسی ما آمده که 
اقتصاد ایران، از نوع دولتی، خصوصی و تعاونی است. 
اقتصاد وسیله ای است تا انسان به لحاظ آسایش و رفاه 
در شرایطی قرار بگیرد تا زندگی مناسبی داشته باشند. 
مــن این مطالبه را دارم که افراد باید در جایگاه واقعی 
خودشان بنشینند و با توجه به لیاقت، تعهد، تخصص 
و تدبیرشان باید فردی مدیر شود. نکته دیگر این است 
که در دنیا از لحاظ رســانه ای به ما حمله می کنند که 
احزاب در ایران کارآمد نیستند تا بتوانند بخشی از مردم 
را جذب خودشان کنند. بنابراین باید به سمتی برویم تا 

تحزب را فعال کنیم.
وی در ادامــه گفت: وقتی تحزب نداریم، معنا و 
مفهومش این است که مردم ابتدا، از مجلس مطالبه خود 
را پیگیری می کنند و اگر مجلس توانایی مطالبه گری از 
قوه مجریه و سایر قوا را نداشته باشد، مردم از مجلس 
عبور خواهند کرد. اینکه ما تحزب داشته باشیم، یعنی 
در حوزه ها و تخصص های مختلف افراد آگاه و بصیر 
انتخاب شوند تا وقتی در انتخابات پیروز شدند به دنبال 
وزارت، وزرای اجاره ای، افراد تکراری و امتحان پس 
داده نباشند. واعظ آشتیانی گفت: وقتی احزاب موفق 
می شوند، معنا و مفهمومش این است که هر حزب و 
تشکیلاتی برای خود یک دولت دارد و این دولت در 
زمان پیروزی در انتخابات می تواند ظهور و بروز کرده 
و خود را نشان دهد و مردم به نگاه اقتصادی آن حزب 
و تشکیلات رای می دهند. چالش بزرگ ما در کشور 
تحزب بوده که پاشــنه آشیل ما محسوب می شود و 

دشمن همواره از آن استفاده کرده است.
وی تصریح کــرد: نکته دوم در مطالبه گری این 
اســت که حداقل چهاردهه از انقلاب را تجربه کردم 
و می بینم برخی افراد جای خودشــان ننشستند و این 
بی انصافی در حق مردم و آن تعهد و قســمی اســت 
که روســای جمهور یاد کردند و ســوگندنامه هایی 
که نماینــدگان مجلس خوردند تــا در جهت منافع 
مردم اقدام کنند، این کارها را انجام نداده و بیشــتر به 
بازی های سیاســی رجوع کردند و همین باعث شده 
تا ناکارآمدی هایی را در برخی حوزه ها شــاهد باشیم. 
در برخی از حوزه ها شاهد موفقیت های چشم گیری 
بودیم به دلیل آنکه افراد شایسته در جایگاه خودشان 
نشسته بودند و تصمیمات خردمندانه گرفتند که منجر 
به موفقیت شــده است. به همین دلیل موفقیت کشور 
در گرو آن اســت که افراد و مدیران کارآمد در جایگاه 

خودشان بنشینند.
واعظ آشــتیانی در پاسخ به این سوال که جامعه 
احســاس می کنــد کــه در برخی موارد نســبت به 
خواسته هایش دهن کجی می شود. به طور مثال وزیری 
استعفا می دهد اما در جایی دیگر که نسبت به آن مخالف 
است رئیس می شود یا مسئول مذاکره برجام در گذشته 
مخالف برجام بوده چرا این اتفاقات رخ می دهد، گفت: 
این موارد در دولت های مختلف هم اتفاق افتاده است. 
مثلا در دولتی داشتیم فردی که می خواستند معاون اول 
شود به عنوان رئیس دفتر رئیس جمهور منصوب شد یا 
کسی که وزیر بود استیضاح و بعد تبدیل به سخنگوی 

دولت شد.

 امروز اگر وزیر ناتوانی مدیریتی دارد و ناکارآمد 
است چرا به او مسئولیت می دهید.

واعظ آشتیانی افزود: به همین دلیل این مطالبات 
مردم است. برخی اوقات دولت ها به مردم و مطالباتشان 
دهن کجی می کنند. مردم هم می گویند ما به نماینده ای 
رای دادیم تا در مجلس بهترین قوانین و انتخاب وزرا 
را انجــام دهد اما در عمل کار دیگری انجام می دهد یا 
به رئیس جمهوری رای می دهیم که بعد از مدتی دهن 
کجی می کند. اعتقاد دارم اگر وزیری به لحاظ مدیریتی 
شایستگی نداشته باشد، توانایی اداره در جای دیگری 
را هم نخواهد داشــت و این دهن کجی به مردم بوده 
و آنان را نگران و ناراحت می کند. به عنوان کنشــگر 
سیاســی می گویم که در دولت های گذشته و دولت 
فعلی تعارف نداریم و اگر بناست کنشگری منصفانه 

داشته باشیم باید نگاه سیاسی را حذف کنیم.
واعظ آشــتیانی در پاسخ به این سوال که چقدر 
ضرورت دارد در مسائل مهمی مانند برجام و  گشت 
ارشاد به نظر مردم احترام گذاشت و به شکل همه پرسی 
یا راه های دیگری نظر آنان را جویا شد، گفت: در حالتی 
که مردم عصبانی هستند، نمی شود رفراندوم گذاشت. 
برخی از بحث رفراندوم سوءاستفاده می کنند و بخشی 
از جامعه هم عصبی هســتند و نمی شــود رفراندوم 
گذاشت. چرا برای هر موضوعی رفراندوم بگذاریم؟ 
مجلس، دولت و قوه قضائیه چه کاره هســتند. اینکه 
بخواهیم برای هر موضوعی رفراندوم بگذاریم، منطق 
ندارد، بلکه باید در فضای مبتنی بر آرامش نسبی بحث 
کنیــم آن موقع بحث منطقی و منصفانه پیش خواهد 

رفت.
وی تصریح کرد: رفراندوم در شرایط عصبانیت 
مردم مانند دونده ای اســت که ۲۰ کیلومتر از راهی که 
رفته باقی مانده، خسته شده اما حالا بخواهید یکباره از 
او مصاحبه بگیرید. این دونده اصلا توان صحبت کردن 
ندارد و تمام فکرش به راه باقی مانده است. لذا برخی 
از روی بی بصیرتی به ســمت موضوعاتی می روند و 
انگشــت روی مسائلی می گذارند که می تواند تشنج 

آفرین باشد.
واعظ آشــتیانی گفت: کشور دارای کمبودهایی 
اســت که باید برطرف شود. گماردن افراد توانمند و 
متخصص نیاز امروز کشور است اگر افراد در جایگاه 
خودشــان نباشند، اولین کاری که دشمن می کند، این 
اســت که روی همین موضوعات انگشت بگذارد و 
از کاه کوه بسازد. واقعیت این است که اتفاقات مهم و 
اقدامات موثر را فراموش نکنیم. امروز دنیا می خواهد 
اقتدار ما در منطقه را از بین ببرد و امنیت ما را تخریب 
کند. دشمنان ما، همین که حس کردند سرمایه گذاران 
خارجی می خواهند وارد کشــور شوند این سناریو را 
ریختند و اغتشاشــات را فراهم کردند تا به اقتصاد ما 
صدمه وارد کنند. آن ها به دنبال این هستند که آرامش 
اقتصادی نداشــته باشیم. وی افزود: اگر بخواهید این 
اتفاق را در اروپا رقم بزنید تاثیرگذار است. در فرانسه 
نزدیک به یکسال جلیقه زردها کف خیابان بودند و در 

نهایت اقتصاد فرانسه فلج شد. 
امروز اقتصاد دنیا به هم ریخته اســت. در آمریکا 
در مدت یک ماه، هر گالن بنزین دو برابر شــده است. 
افکار عمومی و رسانه ای دنیا به شکلی کار می کنند که 
فقط در ایران گرانی، تورم و رکود است اما در اروپا و 

آمریکا گل و بلبل است.
واعظ آشتیانی افرود: در فرانسه و انگلیس زن و 
مردم کشته شدند، در آمریکا به طور متوسط روزانه ۲۰ 
نفر به ضرب گلوله کشــته می شوند اما هیچ انعکاس 
رسانه ای ندارد اما در کشور ما آن عملیات تروریستی 
در شاهچراغ اتفاق افتاد اما از سلبریتی ورزشی و هنری 

همه سکوت کردند. آیا این افراد انسان نبودند؟
این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال 
که مطالبه اصلی مردم و راه رســیدگی به این مطالبات 
چیســت و آیا جراحی اقتصادی دولت در تشــدید 
اعتراضات مردم موثر بوده است یا خیر، گفت: بعد از 
جنگ جهانی دوم که آلمان، بیشترین صدمه اقتصادی 
را خورد، آلمانی ها چند نسل زحمت کشیدند تا نسل 
بعد از آســایش و رفاه برخوردار باشند. ما نباید تصور 
کنیم که همه چیز گل و بلبل خواهد شــد ضمن آنکه 
ما ۴۰ ســال در تحریم قــرار داریم. یک دولتی بحث 

گفت وگوی تمدن ها را مطرح کرد. تمدن ها چه شــد 
جز آنکه تحریم چند برابر شــد. یک نفر دیگر گفت 
این قطعنامه ها همه کاغذپاره هستند، دولت دیگر آمد 
گفت زبان دیپلماسی را بلد هستیم نتیجه این صحبت ها 

چه شد؟ 
وی افزود: بر همین اساس می گویم دولت های 
ما ســلیقه ای عمل کردند و همین عوامل باعث شــد 
تا شــرایط ما پیچیده شــود. گفت وگــوی تمدن ها، 
کاغذپاره و زبان دیپلماســی کــه دلار ۳۳۰۰ تومان 
را به ۲۸ هزارتومان رســاندند باعث شــد تا فضای 
اقتصادی کشور به هم بریزد و هیچ کدام جواب نداد. 
اگر می خواهید قضاوت کنید باید فارغ از گروه بندی 
و جناح بندی باشد. متاسفانه گفت وگوهایی که انجام 
می شود بیشتر جناحی است و معتقدم این مردم دیگر از 
راست و چپ گذشته و دیگر اصلاح طلب و اصولگرا 
را قبول ندارند و الان می گویند چه کســی قرار است 

برای ما کار کند.
واعظ آشتیانی گفت: توصیه من به مردم این است 
که اگر می خواهند کشــور درست شود، پای صندوق 
رای بیاینــد و آدم لایق را انتخاب کنند. به آدم هایی که 
فحاشــی می کنند و از کاه کوه می سازند و عوام فریب 
هســتند رای ندهند و به کسانی رای بدهند که کارآمد 
هستند. این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال 
که مردم هم خیلی زمان ها می خواســتند پای صندوق 
رای بیایند و به فرد مورد نظر خود رای دهند اما با سد 
شــورای نگهبانی مواجه می شوند که کاندیدای مورد 
نظر آنان را رد صلاحیت کرده و فرد مورد نظری وجود 
ندارد که به او رای دهند، گفت: در تمام دنیا این موضوع 
وجود دارد. جالب اینجاست همین شورای نگهبانی 
که از آن انتقاد می کنیم، مشــابه آن در کشورهای دیگر 
وجود دارد. در کشــورهای دیگر هر کســی که دلش 
می خواهد نمی تواند کاندید شود و دارای تشکیلات 
وفرهنگ خاص خودشــان هســتند که افراد را مورد 

بررسی قرار می دهند.
وی افزود: در برخی از کشــورها شاید یک فرد 
همجنس گرا هم کاندید شــود. چه بسا که در دولت 
بایدن، یک نفر همجنس گرا که وزیر راه و ترابری اش 
اســت در روز معارفه همســرش که یک آقا است را 
معرفــی می کند. هیچ بعید نیســت ایــن اتفاقات در 
کشــورهای دیگر هم رخ دهد. تازه به قول کسانی که 
مدعی هستند شــورای نگهبان سخت گیری می کند 
وضعیت این است اگر سخت گیری نباشد ببینید چه 
اتفاقی می افتد. بنابراین باید مقداری منصف باشیم و به 

موضوع منصفانه نگاه کنیم. 
این فعال سیاسی اصولگرا در ادامه تصریح کرد: 
من از شــورای نگهبان دفــاع نمی کنم اما در تمام دنیا 
این اتفاق در حال رخ دادن اســت. در کشور انگلیس، 
نخســت وزیر باید دست بوسی ملکه برود. همه چیز 
در این کشور و آمریکا دکور بوده و مهره چرخان ها در 
جای دیگر نشسته اند و به همین دلیل بایدن، ترامپ و 
غیره همه مهره هســتند. اما در کشور ما خودمان رای 
می دهیم و پایین ترین افراد را خودمان انتخاب می کنیم.

واعظ آشتیانی در پاسخ به این سوال که در بحث 
گفت وگــوی ملی، با اینکه بخشــی از جامعه اعتماد 
خود به حاکمیت را از دست داده، جریانات و احزاب 
سیاســی را قبول ندارند چه ســاز و کاری وجود دارد 
تا گفت وگوی ملی شــکل بگیرد، گفت: بهترین ساز 
و کار این اســت که مردم پای صنــدوق رای رفته و 
سرنوشــت خودشــان را تعیین کنند و بهانه را گردن 
شورای نگهبان نیاندازند. مگر در انتخابات مجلس دو 
طرف لیســت ندادند؟ یک طرف رای آورد و دیگری 
نیاورد. بارها این موضوعات پیش آمده اســت. اینکه 
چرا آن طرفی ها موفق نبودند و این طرفی ها نتوانستند 
انتظارات را برآورده کنند این ســوالات را مردم باید از 

خودشان بپرسند.
واعظ آشــتیانی تصریح کرد: بیش از هر ملتی، 
فرهنگ ما غنی بوده و با این غنای فرهنگی باید به سمتی 
برویم که مطالبه گری ما با فرهنگ مان هم خوان باشد. 
با اینکه کشته سازی کنند، اموال عمومی را از بین ببرند، 
هیچ مشکلی برطرف نخواهد شد و هیچ حکومتی هم 
با ســطل آشــغال آتش زدن و بوق زدن عوض نشده 
است که جمهوری اسلامی ایران بخواهد عوض شود.

سرویسسیاسی- معاون پارلمانی 
رئیس جمهور گفــت: دولت لایحه ای 
برای تفکیک وزارت راه و شهرســازی 
ندارد، اما منتظر هستیم تا هر زمانی طرح 
مجلس ابلاغ شد ما در دولت مطرح کنیم.
ســید محمد حســینی معاون امور 
مجلس رئیس جمهــور درباره تفکیک 
وزارت راه و شهرســازی، گفت: رئیس 
کمیســیون عمران مجلس این موضوع 
را به ما اعــلام کرد، من نیز موضوع را با 
رئیس جمهــور مطرح کردم که گفت هر 
زمانــی که طرح مجلس در این زمینه نهایی شــد، بــه ما ارائه کنند تا در دولت 
مطــرح کنیم. وی افزود: به صورت معمول زمانی که طرحی در مجلس نهایی 
می شود، یک نسخه از آن به ما ارائه می شود، ما نیز بلافاصله نظر کارشناسی را 
از دستگاه ها اخذ و سپس در دولت مطرح می کنیم؛ تاکنون طرحی در این زمینه 

به ما داده نشده است.
معاون امور مجلس رئیس جمهور در پاســخ به این پرسش که آیا دولت 
لایحه ای برای تفکیک وزارت راه و شهرسازی به مجلس می دهد، توضیح داد: 
خیر. دولت لایحه ای ندارد اما منتظر هستیم تا هر زمانی طرح مجلس ابلاغ شد 
ما در دولت مطرح کنیم، طرح های مجلس در دولت خارج از نوبت بررســی 

می شود و جزو موارد فوریتی است.

ســرویسسیاســی- رییــس 
کمیســیون اقتصادی مجلس با اشاره به 
تکالیفی کــه در بودجه ۱۴۰۱ به دوش 
دولت گذاشــته شد، گفت: این تکالیف 

بیش از منابع در اختیار دولت بود .
رئیس  پورابراهیمی  محمدرضــا 
کمیســیون اقتصادی مجلــس درباره 
عملکرد سازمان برنامه و بودجه در سال 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به رغم برخی انتقاد ها به 
این سازمان گفت: امسال برای نخستین 
بار شــاهد بودیم که جــذب اعتبارات 
تبصره ۱۸ تا شهریورماه تمدید شد تا آنچه که دولت در سال گذشته به دلیل 
روز هایی ابتدایی فعالیت خود نتوانســت محقق کند، به ســرانجام برساند و 
براســاس اخباری دریافتی و و رصدی که انجام شــده، اعتبارات لازم جذب 

شده است.
رییس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی افزود: تلاش دولت 
جذب اعتبارات تا پایان شــهریورماه بود و اطلاعات وآمار استانی هم نشان 

می دهد دولت در جذب این اعتبارات موفق عمل کرده است.
پورابراهیمــی ادامــه داد: به عنــوان در بخش گردشــگری اعتبارات 
بســیارخوبی جذب شده و طرح های نیمه تمام بخش گردشگری به صورت 
ویژه مورد توجه قرار گرفته اســت. البته شاید در بخش صنعت میزان جذب 

به دلایلی که باید کارشناسی انجام شود، کمی پایین بوده است.
وی یادآور شــد: در مجموع کار های انجام شــده در جذب اعتبارات و 
حوزه تصمیم گیری قابل قبول اســت، ولی می توانــد ارتقاء یابد و لازمه آن 
تقویت حرکت جهادی دولت دراین بخش ها است. در بودجه ۱۴۰۱ تکالیف 

مالایطاق بر گردن دولت گذاشته شد.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس با اشاره به تکالیفی که در بودجه 
۱۴۰۱ از ســوی مجلس به دوش دولت گذاشته شد، عنوان کرد: این تکالیف 
بیــش از منابعــی بود که در اختیار دولت قرار داشــت و در بانک ها تعریف 
شده بود. به عنوان مثال در طرح حمایت از خانواده و تعالی جمعیت، بیشتر 
نمایندگان به اولویت قرار دادن این بخش از طریق تســهیلات تاکید داشتند. 
اما اینکه مثلا هزار واحد منابع داریم و برای آن هزار و ۵۰۰ تا ۲ هزار تکلیف 
ایجاد شــود، موجب خواهد شد این هزار تکلیف تعریف شده به اجرا نرسد 

و دچار کسری بودجه شویم.
پورابراهیمی تاکید کرد: این موضوع دغدغه ای اســت که باید دولت و 
سازمان برنامه و بودجه درعدد منابع و مصارف خود با توجه به ظرفیت بانکی 
و دیگر بخش ها با مجلس به توافق برســند تا به تصویب تکالیف مالایطاق 

منجر نشود.
وی ادامه داد: به نظر می رسد در حوزه اجرا باید بر اساس شرایط کنونی 
کشــور در خصوص تبصره ۱۸ عمل کنیم. چرا که رویکرد سنتی در بسیاری 
از مشاغل تغییر کرده و محتوای کسب و کار ها با تحولات زیادی همراه شده 

و دانش بینان ها جایگزین برخی از مشاغل و کسب و کار ها شدند.
این نماینده مجلس اضافه کرد: به عنوان مثال در تبصره ۱۸ به واحد هایی 
که در بخش خدمات آموزشــی ایجاد اشــتغال می کنند، توجه نشده است. 
همچنین آموزش و پرورش در تبصره ۱۸ دیده نشده در حالی که بسیاری از 
مدارس غیرانتفاعی زیادی وجود دارند که با توجه به کارمندان و معلمانی که 

در این بخش فعالیت می کنند، می توانند در این تبصره دیده شوند.
پورابراهیمی خاطرنشــان کرد: فزونی اعداد و ارقام مصارف در لایحه 
بودجه نسبت به اعداد منابع اجازه نخواهد داد تا پیش بینی های در نظر گرفته 
شده در اشتغال زایی یا دیگر اهداف در نظر گرفته شده محقق شود و رضایت 

لازم را جلب کند.

 وقتی تحزب نداریم، معنا و مفهومش این است که مردم ابتدا، از مجلس مطالبه خود را 
پیگیری می کنند و اگر مجلس توانایی مطالبه گری از قوه مجریه و سایر قوا را نداشته 
باشد، مردم از مجلس عبور خواهند کرد. اینکه ما تحزب داشته باشیم، یعنی در حوزه ها 
و تخصص های مختلف افراد آگاه و بصیر انتخاب شوند تا وقتی در انتخابات پیروز 
شــدند به دنبال وزارت، وزرای اجاره ای، افراد تکراری و امتحان پس داده نباشند.

میرتاج الدینی عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

دولت تصمیماتش برای بهبود وضعیت 
بورس را عملیاتی کند

سرویسسیاسی- یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به نگرانی های مردم از وضعیت بازار سرمایه گفت: دولت هر 
چه سریعتر تصمیماتش را برای بهبود وضعیت بورس از جمله بیمه دارایی ها 

و پورتفوی سهامداران خرد عملیاتی کند.
محمدرضا میرتاج الدینی با اشاره به شرایط بازار سرمایه گفت: با توجه 
به اینکه شــرایط اجتماعی جامعه در وضعیت بازار بورس تاثیرگذار اســت، 
باید دولت برای پشــتیبانی و حمایت از بازار سرمایه بسته های حمایتی خود 
را اجرایــی کــرده و این روند را ادامه دهــد. وی با بیان اینکه مردم نگرانی و 
انتقاداتی از وضعیت بورس دارند، گفت: باید دولت تصمیماتش برای بهبود 
وضعیــت بورس از جمله بیمه دارایی ها و پورتفوی ســهامداران خرد را هر 

چه سریعتر عملیاتی کند.
ایــن نماینده مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه بیمــه دارایی ها و 
پورتفوی ســهامداران خرد تاثیری مثبت در بورس خواهد داشــت، افزود: 

مجلس از هر اقدامی برای تثبیت بازار بورس  حمایت می کند.
میرتاج الدینی در پایان خاطرنشــان کرد: بایــد افراد آموزش دیده وارد 
بورس شــده و از آن طرف هم ســرمایه ها در بورس به سمت تولید هدایت 

شود تا سرمایه گذاران از سود مکفی بهره گیرند.


